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2024
May

29–30 
(To be 

confirmed)

Regional workshop on public finance for sustainable development in 
Africa (integrated national financing framework workshop) Addis Ababa

May Expert group meeting on power pools and investment in the energy 
transition Cairo

May 
Drafting workshop for the development of a fundraising proposal for 
the second phase of the Network of Excellence on Land Governance in 
Africa

Addis Ababa

May 

Validation workshop on the assessment of barriers to women’s land 
ownership and tenure security and the capacity gaps of key land 
administration institutions in the context of the coronavirus disease 
(COVID-19) pandemic and other shocks in the United Republic of 
Tanzania

Arusha, United 
Republic of 
Tanzania

May 

Policy dialogue for building a consensus and political will for policy, 
legal and institutional reforms and the development of strategies to 
strengthen land administration institutions in the United Republic of 
Tanzania 

Arusha, United 
Republic of 
Tanzania

May/June  
(To be 

confirmed)

Meeting of the Southern African Development Community consortium 
partners for the International Climate Initiative project

Johannesburg, 
South Africa

May/June  
(To be 

confirmed) 

Stocktaking and peer learning on the implementation of the Agreement 
Establishing the African Continental Free Trade Area: building on the 
2022–2023 African Continental Free Trade Area regional project in West 
and North Africa of the Economic Commission for Africa, the Enhanced 
Integrated Framework and the International Islamic Trade Finance 
Corporation

Abidjan 

June
6 Russian Language Day Addis Ababa

11–12

Annual subregional dialogue between the United Nations and 
intergovernmental organizations in West Africa on sustainable 
development challenges and prospects: harnessing effective joint 
interventions and responses

Dakar 

June Consultative meeting on energy for productive use Antananarivo
June National quality assurance workshop: framework Lomé

June Financial market development (Tradeclear)
Dar es Salaam, 
United Republic of 
Tanzania

June  
(To be 

confirmed)
Second session of the Committee on Economic Governance Online

June  
(To be 

confirmed)
Pan-African Conference on Illicit Financial Flows and Taxation To be confirmed

June Training in off-grid regulation and private investment in productive uses Antananarivo

June 
Policy dialogue for building a consensus and political will for policy, legal 
and institutional reforms and the development of strategies to strengthen 
land administration institutions in Malawi

Lilongwe

June Side event on the margins of the third United Nations Conference on 
Landlocked Developing Countries Kigali

June Twenty-third summit of the Authority of Heads of State and 
Government of the Common Market for Eastern and Southern Africa To be confirmed

June Joint public lecture series To be confirmed
June Training on regional integration in Southern Africa To be confirmed

July
2–3 Expert group meeting on key urban challenges in Africa Addis Ababa

8–12 Africa Regional Gender Statistics Forum Gaborone 
10 Swahili Language Day Addis Ababa
14 Launch of the Africa Sustainable Development Report New York

July
Validation workshop to review background documents to be used in the 
preparation of guidelines on strengthening women’s land rights and 
tenure security in Africa

Online

July Review workshop on the guidelines for strengthening women’s land 
rights and tenure security in Africa Online

July Validation workshop on the compendium of best practices in land use 
consolidation in support of land-based investments in agriculture Online

July Workshop on economic and social development in Southern Africa To be confirmed

August

26–30 Strengthening applied research capacity for civil registration and vital 
statistics practitioners

Dubai, United Arab 
Emirates

August Financial market development – money market diagnostic framework Gaborone

August Validation of the report on the assessment of strategic agricultural value 
chains in northern Uganda Mbale, Uganda

August 

Policy dialogue for building a consensus and political will for policy, 
legal and institutional reforms and the development of strategies to 
strengthen land administration institutions in the Democratic Republic 
of the Congo 

Online

August
Policy dialogue for building a consensus and political will for policy, legal 
and institutional reforms and the development of strategies to strengthen 
land administration institutions in Guinea

Online

August Training on inclusive industrialization and regional integration To be confirmed

August Southern Africa Development Community summit and industrialization 
week To be confirmed

September

23–27 Expert group meeting on a digital population and housing census 
handbook for Africa Kampala

Sept. High-level business summit on private investment in energy 
infrastructure Nairobi

Sept. High-level business summit on private investment in energy 
infrastructure Cairo

Sept. Awareness workshop on anti-money laundering and countering the 
financing of terrorism policies and measures in South Sudan Juba

Sept. Validation of the cocoa value chain between Côte d’Ivoire and Ghana Abidjan

Sept. 
Capacity-building workshop for policymakers and land practitioners 
to enhance their skills in policy formulation, implementation, and 
monitoring and institutional reforms in Malawi 

Lilongwe

Sept. Validation workshop on the compendium of best practices in land-
based investment that promotes youth enterprises and agribusinesses Online

Sept. Annual session of the Intergovernmental Committee of Senior Officials 
and Experts for East Africa To be confirmed

Sept. Side event on sport tourism on the margins of the Veteran Clubs World 
Championship meeting in Kigali Kigali

Sept. Twelfth Conference on Climate Change and Development in Africa To be confirmed
Sept. African Urban Forum Addis Ababa

October
3 Oct. International Translation Day Addis Ababa

7–10 Global Compact for Safe, Orderly and Regular Migration: review for 
Africa Addis Ababa

15–16 Expert group meeting on African urbanization policies Addis Ababa
28 Oct.– 

1 Nov.
Tenth meeting of the Regional Committee of United Nations Global 
Geospatial Information Management for Africa Addis Ababa

28 Oct.– 
1 Nov.

Fourth Expert Forum for Producers and Users of Disaster-related 
Statistics Addis Ababa

28 Oct.– 
1 Nov.

Expert group meeting on the strategy for integrating geospatial 
information and statistics in Africa Addis Ababa

28 Oct.– 
1 Nov.

Workshop on the availability of geospatial data sets for monitoring the 
Sustainable Development Goals Addis Ababa

28 Oct.– 
1 Nov.

Regional workshop on modernizing statistics legislation in the African 
context Addis Ababa

28 Oct.– 
1 Nov. Ninth session of the Statistical Commission for Africa Addis Ababa

October  
 (To be 

confirmed)
Regional preparatory workshop on financing for development 2025 Addis Ababa

October 
Validation of the report on recommendations for policy, institutional 
and regulatory reform in support of value chains development of 
selected commodities in northern Uganda 

Mbale, Uganda

October 
Capacity-building workshop for policymakers and land practitioners 
to enhance their skills in policy formulation, implementation, and 
monitoring and institutional reforms in the United Republic of Tanzania

Arusha, United 
Republic of 
Tanzania

October Ad hoc expert group meeting To be confirmed

October Annual session of the Intergovernmental Committee of Senior Officials 
and Experts for Southern Africa To be confirmed

November
4–8 World Urban Forum Cairo

26–28
Twenty-third plenary meeting of the initiative on global value chains, 
production transformation and development, of the Organisation for 
Economic Co-operation and Development

Addis Ababa

Nov. National quality assurance workshop: validation Lomé

Nov. Third joint session of the Joint Intergovernmental Committee of Senior 
Officials and Experts for North and West Africa Rabat 

Nov.
Validation of the review report on policy, regulatory and institutional 
frameworks in support of cocoa value chains between Côte d’Ivoire and 
Ghana

Accra

Nov.

Capacity building workshop for policymakers and land practitioners 
to enhance their skills in policy formulation, implementation, and 
monitoring and institutional reforms in the Democratic Republic of the 
Congo

Kinshasa

Nov. Conference of African Ministers Responsible for Civil Registration Accra

December
18 Dec. Arabic Language Day Addis Ababa

Dec.
Capacity-building workshop for policymakers and land practitioners 
to enhance their skills in policy formulation, implementation, and 
monitoring and institutional reforms in Guinea

Conakry

To be determined
Q2 Workshop on the African Women’s Report Addis Ababa
Q3 Workshop on policies and programmes to narrow the gender digital 

divide
Addis Ababa

Q3 National training workshops on phase two of the digital upskilling of 
women and girls

To be confirmed 

Q4 Training event on the African Gender and Development Index To be confirmed
Q4 Workshop on the Africa regional review report on thirty years of 

implementation of the Beijing Declaration and Platform for Action
To be confirmed

To be 
confirmed

African Economic Conference To be confirmed

To be 
confirmed

Launch of the Economic Governance Report II To be confirmed

To be 
confirmed

Workshop on competition and intellectual property rights policies and 
regulatory advances in East Africa

To be confirmed

To be 
confirmed

Workshop on blue economy policy and strategy in East Africa To be confirmed

To be 
confirmed

Seminar on trade, investment, competition, gender equality, women’s 
empowerment and e-commerce in East Africa

To be confirmed

To be 
confirmed

Development of the smartphone regional value chains in East Africa To be confirmed

To be 
confirmed

Workshops on access to financing investments: financial technology and 
the role of cryptocurrencies for regional investment

To be confirmed

To be 
confirmed

Training on strategies to enhance the services trade in East Africa To be confirmed

To be 
confirmed

Webinar on finance and investment opportunities in East Africa To be confirmed

To be 
confirmed

Workshops on tourism satellite accounts in East Africa To be confirmed

To be 
confirmed

Workshops on ocean economy policy experiences from East Africa To be confirmed

To be 
confirmed

Workshop on commodity exchanges, the deepening of regional value 
chains and the role of trade corridors to foster the operationalization of 
the Agreement Establishing the African Continental Free Trade Area in 
East Africa

To be confirmed

To be 
confirmed

Webinar on maritime security and funding mechanisms To be confirmed

To be 
confirmed

Webinar on the operationalization of special economic zones To be confirmed

To be 
confirmed

Webinar on emerging economies To be confirmed

To be 
confirmed

Policy dialogue with the African Securities Exchanges Association To be confirmed

To be 
confirmed

Policy dialogue on structural transformation and economic 
development

Lilongwe

To be 
confirmed

Launch of the national industrial policy of Malawi Lilongwe

To be 
confirmed

Hands-on technical support for the integration of the budgeting 
framework sensitive to the demographic dividend into the budget cycle 
in Togo

Lomé

To be 
confirmed

Hands-on technical support for the integration of the budgeting 
framework sensitive to the demographic dividend into the budget cycle 
in Senegal

Dakar

Mai
29 et 30 

(à 
confirmer)

Atelier régional sur les financements publics pour l’investissement 
durable en Afrique (Cadre de financement national intégré) Addis-Abeba

Mai Réunion du Groupe d’experts sur les pools énergétiques et 
l’investissement dans la transition énergétique Le Caire

Mai
Atelier de rédaction consacré à l’élaboration d’une proposition de levée de 
fonds pour la deuxième phase du réseau d’excellence sur la gouvernance 
foncière en Afrique

Addis-Abeba

Mai

Atelier de validation sur l’évaluation des obstacles à la propriété foncière 
et à la sécurité des droits fonciers des femmes et des lacunes en matière 
de capacités des principales institutions d’administration des biens 
fonciers dans le contexte de la maladie à coronavirus 2019 et autres crises 
en République-Unie de Tanzanie

Arusha 
(République-Unie 
de Tanzanie) 

Mai

Concertations politiques visant à dégager un consensus et une volonté 
politique sur les réformes politiques, juridiques et institutionnelles 
et sur l’élaboration de stratégies visant à renforcer les institutions 
d’administration des biens fonciers en République-Unie de Tanzanie 

Arusha 
(République-Unie 
de Tanzanie)

Mai-juin 
(à 

confirmer)

Réunion des partenaires du consortium du projet Initiative internationale 
pour le climat dans la Communauté de développement de l’Afrique 
australe 

Johannesburg 
(Afrique du Sud)

Mai-juin 
(à 

confirmer)

Évaluation de la mise en œuvre de l’Accord portant création de la Zone 
de libre-échange continentale africaine et apprentissage par les pairs : 
faire fond sur le projet régional 2022-2023 de mise en œuvre de la Zone 
de libre-échange continentale africaine dans les régions de l’Afrique 
de l’Ouest et de l’Afrique du Nord de la Commission économique pour 
l’Afrique, sur le Cadre intégré renforcé et sur la Corporation internationale 
islamique du financement du commerce 

Abidjan 

Juin
6 Journée de la langue russe Addis-Abeba

11 et 12

Concertations sous-régionales annuelles entre les Nations Unies et les 
organisations intergouvernementales de l’Afrique de l’Ouest sur les 
défis et les perspectives du développement durable : tirer parti des 
interventions et des réponses conjointes efficaces

Dakar 

Juin Réunion consultative sur l’énergie à des fins de production Antananarivo

Juin Cadres nationaux d’assurance de la qualité Lomé

Juin Développement des marchés financiers - Tradeclear
Dar es-Salaam 
(République-Unie 
de Tanzanie)

Juin (à 
confirmer) Deuxième réunion du Comité de la gouvernance économique En ligne

Juin (à 
confirmer) Conférence panafricaine sur les flux financiers illicites et la fiscalité À confirmer

Juin Formation en réglementation hors réseau et investissement privé à des 
fins de production Antananarivo

Juin 

Concertations politiques visant à dégager un consensus et une volonté 
politique sur les réformes politiques, juridiques et institutionnelles 
et sur l’élaboration de stratégies en vue de renforcer les institutions 
d’administration des biens fonciers au Malawi 

Lilongwe

Juin Manifestation parallèle en marge de la réunion mondiale sur le 
programme d’action pour les pays en développement sans littoral Kigali

Juin Vint-troisième Sommet de l’Autorité des chefs d’État et de gouvernement 
du Marché commun de l’Afrique orientale et australe (COMESA) À confirmer

Juin Série de conférences publiques conjointes À confirmer

Juin Formation sur l’intégration régionale en Afrique australe À confirmer

Juillet
2 et 3 Réunion du Groupe d’experts sur les principaux défis urbains en Afrique Addis-Abeba

8-12 Forum régional africain sur les statistiques du genre Gaborone 

10 Journée de la langue swahili Addis-Abeba 

14 Lancement du Rapport sur le développement durable en Afrique New York

Juillet
Atelier de validation visant à examiner les documents de référence 
préparatoires aux lignes directrices du renforcement des droits fonciers et 
de la sécurité des droits fonciers des femmes en Afrique

En ligne

Juillet Atelier d’examen des lignes directrices visant à renforcer les droits fonciers 
et la sécurité des droits fonciers des femmes en Afrique En ligne

Juillet
Atelier de validation du Recueil de bonnes pratiques en matière de 
codification de l’utilisation des terres en appui aux investissements 
fonciers dans l’agriculture 

En ligne

Juillet Atelier sur le développement économique et social en Afrique australe À confirmer

Août

26-30 Renforcement des capacités des praticiens de l’enregistrement des faits 
d’état civil et statistiques de l’état civil en matière de recherche appliquée

Dubaï (Émirats 
arabes unis)

Août Développement des marchés financiers – Cadre de diagnostic du marché 
monétaire Gaborone

Août Validation du rapport sur l’évaluation des chaînes de valeur agricole 
stratégiques dans le nord de l’Ouganda Mbale (Ouganda)

Août 

Concertations politiques visant à dégager un consensus et une volonté 
politique sur les réformes politiques, juridiques et institutionnelles 
et sur l’élaboration de stratégies en vue de renforcer les institutions 
d’administration des biens fonciers en République démocratique du 
Congo 

En ligne

Août

Concertations politiques visant à dégager un consensus et une volonté 
politique sur les réformes politiques, juridiques et institutionnelles 
et sur l’élaboration de stratégies en vue de renforcer les institutions 
d’administration des biens fonciers en Guinée

En ligne

Août Formation en matière d’industrialisation qui profite à tous et d’intégration 
régionale À confirmer

Août Sommet et Semaine de l’industrialisation de la Communauté de 
développement de l’Afrique australe (SADC) À confirmer

Septembre

23-27 Réunion du Groupe d’experts sur les recensements numériques de la 
population et du logement, consacrée à un guide pratique pour l’Afrique Kampala 

Septembre Sommet économique de haut niveau sur les investissements privés dans 
les infrastructures énergétiques Nairobi 

Septembre Sommet économique de haut niveau sur les investissements privés dans 
les infrastructures énergétiques Le Caire 

Septembre Atelier de sensibilisation à la lutte contre le blanchiment d’argent et le 
financement du terrorisme au Soudan du Sud Djouba

Septembre Atelier de validation de la chaîne de valeur du cacao entre la Côte d’Ivoire 
et le Ghana Abidjan

Septembre 

Atelier de renforcement des capacités des décideurs et des praticiens 
du foncier en vue d’améliorer leurs compétences en matière de 
formulation, de mise en œuvre et de suivi des politiques et des réformes 
institutionnelles au Malawi 

Lilongwe 

Septembre 
Validation du Recueil des meilleures pratiques en matière 
d’investissements fonciers servant à appuyer les entreprises de jeunes et 
les agro-industries 

En ligne

Septembre Réunion annuelle du Comité intergouvernemental de hauts 
fonctionnaires et d’experts pour l’Afrique de l’Est À confirmer

Septembre Manifestation parallèle sur le tourisme sportif en marge de la réunion du 
championnat du monde des clubs d’anciens combattants de Kigali Kigali

Septembre Douzième Conférence sur les changements climatiques et le 
développement en Afrique À confirmer

Septembre Forum urbain de l’Afrique Addis-Abeba

Octobre
3 Journée internationale de la traduction Addis-Abeba

7-10 Pacte mondial pour des migrations sûres, ordonnées et régulières : 
examen régional africain Addis-Abeba

15-16 Réunion du Groupe d’experts sur les politiques d’urbanisation en Afrique Addis-Abeba

28 oct.- 
1er nov.

Dixième réunion du Comité régional Afrique de l’Initiative des Nations 
Unies sur la gestion de l’information géospatiale à l’échelle mondiale Addis-Abeba

28 oct.- 
1er nov.

Quatrième Forum d’experts à l’intention des producteurs et utilisateurs 
des statistiques relatives aux catastrophes Addis-Abeba

28 oct.- 
1er nov.

Réunion du groupe d’experts sur la stratégie à adopter pour intégrer les 
informations géospatiales et statistiques en Afrique Addis-Abeba

28 oct.- 
1er nov.

Atelier sur la disponibilité des ensembles de données géospatiales pour le 
suivi des objectifs de développement durable Addis-Abeba

28 oct.- 
1er nov.

Atelier régional sur la modernisation de la législation statistique dans le 
contexte africain Addis-Abeba

28 oct.- 
1er nov. Neuvième réunion de la Commission africaine de statistique Addis-Abeba

Oct.  (à 
confirmer) Atelier régional préparatoire au financement du développement 2025 Addis-Abeba

Octobre 

Validation du rapport sur les recommandations en matière de 
réformes politiques, institutionnelles et réglementaires en appui au 
développement des chaînes de valeur de quelques produits de base dans 
le nord de l’Ouganda 

Mbale

Octobre 

Atelier de formation des décideurs politiques et des praticiens du foncier 
pour améliorer leurs compétences en matière de formulation, de mise 
en œuvre et de suivi des politiques et des réformes institutionnelles en 
République-Unie de Tanzanie

Arusha, 
République-Unie de 
Tanzanie

Octobre Réunion du Groupe spécial d’experts À confirmer

Octobre Réunion annuelle du Comité intergouvernemental de hauts 
fonctionnaires et d’experts pour l’Afrique du Sud À confirmer

Novembre
4-8 Forum urbain mondial Le Caire

26-28
Vingt-troisième réunion plénière sur les chaînes de valeur mondiales, la 
transformation de la production et le développement, de l’Organisation 
de coopération et de développement économiques

Addis-Abeba

Novembre Atelier national sur l’assurance de la qualité - validation Lomé

Novembre Troisième réunion conjointe du Comité intergouvernemental conjoint de 
hauts fonctionnaires et d’experts pour l’Afrique du Nord et de l’Ouest Rabat

Novembre 
Validation du rapport d’examen de la politique, de la réglementation et 
du cadre institutionnel en appui à la chaîne de valeur du cacao entre la 
Côte d’Ivoire et le Ghana 

Accra

Novembre 

Atelier de renforcement des capacités des décideurs et des praticiens 
du foncier en vue d’améliorer leurs compétences en matière de 
formulation, de mise en œuvre et de suivi des politiques et des réformes 
institutionnelles en République démocratique du Congo

Kinshasa

Novembre Conférence des ministres africains chargés de l’enregistrement des faits 
d’état civil Accra

Décembre
18 Journée de la langue arabe Addis-Abeba

Novembre

Renforcement des capacités des décideurs et des praticiens du foncier en 
vue d’améliorer leurs compétences en matière de formulation, de mise 
en œuvre et de suivi des politiques et des réformes institutionnelles en 
Guinée

Conakry

À déterminer
Q2 Atelier consacré au Rapport sur les femmes en Afrique Addis-Abeba

Q3 Atelier sur les politiques et programmes visant à réduire la fracture 
numérique liée au genre Addis-Abeba

Q3 Ateliers nationaux de formation sur l’amélioration des compétences 
numériques des femmes et des filles - Phase II À confirmer 

Q4 Formation sur l’Indicateur de développement et des inégalités entre les 
sexes en Afrique À confirmer

Q4 Atelier sur l’examen régional du rapport sur l’examen de la Déclaration et 
du Programme d’action de Beijing après trente ans À confirmer

À confirmer Conférence économique africaine À confirmer

À confirmer Lancement de la deuxième édition du Rapport sur la gouvernance 
économique À confirmer

À confirmer
Atelier sur les politiques relatives à la concurrence et aux droits de 
propriété intellectuelle et sur les avancées réglementaires en Afrique de 
l’Est

À confirmer

À confirmer Atelier sur la politique et la stratégie en matière d’économie bleue en 
Afrique de l’Est À confirmer

À confirmer
Séminaire sur le commerce, l’investissement, la concurrence, l’égalité des 
sexes et l’autonomisation des femmes et le commerce électronique en 
Afrique de l’Est

À confirmer

À confirmer Développer les chaînes de valeur régionales du smartphone en Afrique de 
l’Est À confirmer

À confirmer Ateliers sur l’accès au financement des investissements : la technologie 
financière et le rôle de la cryptomonnaie dans l’investissement régional À confirmer

À confirmer Formation sur les stratégies d’amélioration du commerce des services en 
Afrique de l’Est À confirmer

À confirmer Webinaire sur les possibilités de financement et d’investissement en 
Afrique de l’Est À confirmer

À confirmer Ateliers sur les comptes satellites du tourisme en Afrique de l’Est À confirmer

À confirmer Ateliers sur les expériences de l’Afrique de l’Est en matière de politique 
d’économie bleue À confirmer

À confirmer

Atelier sur la bourse de marchandises, le renforcement des chaînes de 
valeur régionales et le rôle des corridors commerciaux dans la mise en 
œuvre de la Zone de libre-échange continentale africaine en Afrique de 
l’Est

À confirmer

À confirmer Webinaire sur la sécurité maritime et les mécanismes de financement À confirmer

À confirmer Webinaire sur la mise en œuvre des zones économiques spéciales À confirmer

À confirmer Webinaire sur les économies émergentes À confirmer

À confirmer Concertations politiques avec l’Association des bourses de valeurs 
africaines (ASEA) À confirmer

À confirmer Concertations politiques sur la transformation structurelle et le 
développement économique Lilongwe

À confirmer Lancement de la politique nationale de développement industriel du 
Malawi Lilongwe 

À confirmer
Appui technique direct pour garantir la prise en compte du cadre de 
budgétisation sensible au dividende démographique dans le cycle 
budgétaire au Togo

Lomé

À confirmer
Appui technique direct pour garantir la prise en compte du cadre de 
budgétisation sensible au dividende démographique dans le cycle 
budgétaire au Sénégal

Dakar

for a 
prosperous
Africa
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